
                  

                                 

 

 
        D. 9/5 2022 

 
Til Børne- og Ungdomsudvalget 
Norddjurs Kommune 
 
 
Høringssvar vedrørende brugertilfredshedsundersøgelse på specialundervisningsområdet 
2022. 
 
Bestyrelsen har læst og drøftet det udsendte materiale. Vi har følgende bemærkninger. 
 
Generelt finder bestyrelsen mange af spørgsmålene for meget overordnede. Det kan 
dermed være svært for de enkelte forældre at svare efter hensigten og efterfølgende svært 
at tolke på svarene. Dette kan evt. ændres til næste runde. 
 
Det er også uheldigt, at spørgeskemaerne er sendt til E-boks, da flere af forældrene ikke 
benytter E-boks. 
 
Sammenblandingen af ordblinde og elever i specialtilbud findes også uheldigt. Man kan evt. 
lave en særskilt undersøgelse for alle forældre med ordblinde børn. 
 
Ellers viser undersøgelsen en nødvendig fokus på processen med visitering af elever. 
Hvordan involveres og informeres forældrene bedre. Det kan ofte være en langstrakt 
proces, som kan være svær at gennemskue for forældre. Herunder også hvad 
visitationsudvalget skal prioritere i deres beslutninger. 
 
Generelt viser undersøgelsen også et nødvendigt fokus på de overgange der er for elever 
med vanskeligheder. Det gælder fra almenområdet til specialområdet og internt imellem 
specialområderne/afdelingerne. 
 
Spørgsmålene omkring valg af uddannelse mv. og fritidsaktiviteter kan evt. laves til flere 
eller uddybes. 
 
Overordnet er det en god ide med undersøgelsen. Den har helt sikkert også givet noget 
lokalt at arbejde videre med. 
 
På bestyrelsens vegne 
 
Bjørn Johansen   
Formand, Bestyrelsen   
 
 
 


